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DAMES EN HEREN,

De Commissie voor Buitenlandse en Europese
Aangelegenheden behandelde op haar bijeenkom-
sten van dinsdag 20 mei 1997 en donderdag 29 mei
1997 de aan haar toegewezen gedeelten van de
aanpassing van de algemene uitgavenbegroting van
de Vlaamse Gemeenschap voor het begrotingsjaar
1997. Toelichting bij deze bepalingen werd ver-
schaft door de heer Luc Van den Brande, minister-
president van de Vlaamse regering, in de Vlaamse
regering tevens bevoegd voor Buitenlands Beleid
en Europese Aangelegenheden.

I. INLEIDENDE UITEENZETTING DOOR
DE HEER LUC VAN DEN BRANDE,
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAM-
SE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN
BUITENLANDS BELEID, EUROPESE
AANGELEGENHEDEN, WETENSCHAP
EN TECHNOLOGIE

I.1. Algemene toelichting

Ter gelegenheid van de begrotingsaanpassing 1997
worden zowel wat betreft de Algemene Externe
Betrekkingen, als wat betreft de Exportbevorde-
ring en Buitenlandse Handel, als wat betreft het
Extern Economisch Beleid een aantal aanpassin-
gen voorgesteld.

A. Algemene Externe Betrekkingen

A.1.Attachés van de Vlaamse Gemeenschap

Er wordt 10 miljoen frank extra uitgetrokken t.b.v.
de attachés van de Vlaamse Gemeenschap.

Op dit ogenblik heeft Vlaanderen reeds gemeen-
schapsattachés in : Brussel (bij de Europese Unie),
Den Haag, Wenen, Washington en Tokio. Zij spelen
een belangrijke rol in de vertegenwoordiging en
uitstraling van Vlaanderen en in de behartiging van
de Vlaamse belangen in het buitenland.

Na twee jaar komen hun activiteiten nu op kruis-
snelheid, zodat een verhoging van de werkingsmid-
delen zich opdringt. Bovendien zullen in de nabije
toekomst nieuwe gemeenschapsattachés worden
aangesteld. Meer bepaald in Pretoria, Parijs en
Berlijn.

A.2.Europese kampioenschappen voetbal Euro
2000

Voor de Europese kampioenschappen voetbal
Euro 2000 wordt 150 miljoen frank extra uitgetrok-
ken.

Dit krediet zal worden gebruikt voor de renovatie
van het Antwerpse Bosuil-stadion.

Zoals voor het Jan Breydelstadion in Brugge,
wordt ook voor het Bosuilstadion in Antwerpen
een krediet ingeschreven ten belope van in totaal
250 miljoen frank.

Daarvan zijn 150 miljoen voorzien op basisalloca-
tie 12.35 "Allerhande uitgaven in verband met de
Europese kampioenschappen voetbal Euro 2000".
De resterende 100 miljoen frank wordt ten laste
gelegd van het variabel krediet dat wordt gespijsd
met de opbrengst van de beursgang van de GIMV.

A.3.Internationale verdragen en akkoorden door
Vlaanderen afgesloten

Er wordt 28,4 miljoen frank extra uitgetrokken
t.b.v. de internationale verdragen en akkoorden
door Vlaanderen afgesloten.

De verhoging is bestemd voor projecten duurzame
ontwikkeling in Zuid-Afrika. Het gaat om projec-
ten waarover slechts eind 1996 werd beslist, na het
officiële bezoek van de minister-president en een
delegatie van het Vlaams Parlement aan Zuid-
Afrika, zodat het onmogelijk was de administratie-
ve en begrotingsprocedure nog volledig in 1996 af
te ronden.

A.4.Subsidies aan personen, verenigingen en
instellingen in buitenland en binnenland

Er wordt 10 miljoen frank extra uitgetrokken t.b.v.
subsidies aan personen, verenigingen en instellin-
gen in buitenland en binnenland.

Het gaat hier meer bepaald om een bijkrediet van
10 miljoen frank voor de verbouwing van het Jan
Breydelstadion in Brugge.

B. Exportbevordering en buitenlandse handel

De globale vermindering van het krediet ten belo-
pe van 15,1 miljoen frank, is het resultaat van de
vermindering van de dotatie aan Export Vlaande-
ren met een bedrag van 11,4 miljoen frank, en van
de vermindering van basisallocatie 12.21 met 4 mil-
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joen frank, ter compensatie van het Vlaams Comité
Keizer Karel 2000.

Verder is er een bijkrediet vorige jaren ten belope
van 0,1 miljoen frank, voor de vereffening van een
achterstallige factuur van een door het RUCA in
1993 gerealiseerde onderzoeksovereenkomst.

C. Extern economisch beleid

De vermindering met 51,2 miljoen frank is het
gevolg van een saldo-operatie ten bedrage van
netto 45,5 miljoen frank bij de DAB Investeren in
Vlaanderen.

De dotatie van de DAB Investeren in Vlaanderen
wordt verminderd met het onbelaste saldo van 50,5
miljoen frank. Voor het nieuwe initiatief van het
aantrekken van IC-FABS wordt er een bijkomend
bedrag voorzien voor de indienstneming van een
IC-FAB-manager (5 miljoen frank). De kredietver-
hoging wordt gecompenseerd op het Fonds voor
Industrieel Onderzoek in Vlaanderen.

Verder wordt een vermindering voorgesteld op
basisallocatie 33.02 ten bedrage van 5,7 miljoen
frank. Dit als compensatie voor de dotatieverho-
ging aan Toerisme Vlaanderen met betrekking tot
het Keizer Karelcomité.

I.2. Toelichting bij de artikelen van het begrotings-
decreet

A. Artikel 9

Er wordt aan het Vlaams Parlement machtiging
gevraagd om binnen de perken van de op program-
ma 51.4 voorziene basisallocatie 41.02 subsidies te
verlenen aan de stad Antwerpen voor de organisa-
tie van de Europese Culturele maand in Sint-
Petersburg.

B. Artikel 18

Het Vlaams Parlement wordt hier gevraagd zijn
goedkeuring te hechten aan de aangepaste begro-
ting 1997 van de DAB Investeren in Vlaanderen.
De ontvangsten en uitgaven worden geraamd op
287.300.000 frank.

C. Artikel 40

Via dit artikel wordt de minister bevoegd voor het
buitenlands beleid gemachtigd uitgaven aan te
gaan kleiner of gelijk aan 20 miljoen frank, met
betrekking tot het verlenen van subsidies aan aller-
lei initiatieven in Midden- en Oost-Europa.

Hiermee wordt een identieke regeling ingevoerd
als diegene die geldt voor de FEERR-fondsen en
wordt vermeden dat voor subsidies van meer dan 6
miljoen frank, telkens naar de Vlaamse regering
moet worden gegaan.

I.3. Toelichting bij de begrotingstabel

De goedkeuring wordt gevraagd van de program-
ma's 12.1, 41.5, 51.4, en 51.9, evenals van de aange-
paste begroting van de DAB Investeren in Vlaan-
deren. De aangepaste begroting van Export Vlaan-
deren is in bijlage aangehecht.

I.4. Aangekondigd amendement

De minister-president meldt eveneens dat, ingevol-
ge een opmerking van het Rekenhof, een amende-
ment zal worden ingediend inzake programma
51.40, basisallocatie 41.02, Subsidie aan de stad
Antwerpen voor de organisatie van een Europese
culturele maand in Sint-Petersburg, ten belope van
0,3 miljoen frank (NGK).

Het Rekenhof merkte hieromtent terecht op dat
de subsidie van 0,3 miljoen frank dient te worden
ingeschreven als een bijkrediet vorige jaren, in
plaats van als een krediet lopend jaar.

Hiertoe zal, ten spoedigste na de goedkeuring door
de Vlaamse regering, in de Commissie voor Finan-
ciën en Begroting een amendement tot wijziging
van de administratieve begroting worden inge-
diend. Het moge duidelijk zijn dat het hier om een
louter technische correctie gaat.

II. BESPREKING 

II.1.Export Vlaanderen

De heer Stefaan Platteau wenst van de minister-
president enige toelichting te bekomen met betrek-
king tot Export Vlaanderen.
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Hij constateert namelijk dat er inzake de begroting
voor 1995 een overschot van ongeveer 100 miljoen
frank werd geboekt. In principe is hij er als liberaal
niet tegen als de overheid haar voorziene kredieten
niet volledig opgebruikt, maar in dit specifieke
geval wijst het - toch aanzienlijke - overschot op
een hoge mate van niet-implementatie van diverse
voorgenomen initiatieven. Zo onder andere de
exportadviseurs, en het niet opstarten van het
Export Plus-plan.

Terzake had hij dan ook graag vernomen wanneer
men die initiatieven dan wel zal opstarten, en ook
wat de bestemming is geweest van deze overschot-
ten ?

Ook voor het begrotingsjaar 1996 constateert de
heer Stefaan Platteau overigens een overschot, dat
het gevolg zou zijn van de niet-vervanging van een
aantal Vlaamse economische vertegenwoordigers.

Van de minister-president had hij graag vernomen
waar deze niet-vervangen Vlaamse economische
vertegenwoordigers gestationeerd waren, en wan-
neer en hoe die vervangingen (als ze al gebeuren)
uiteindelijk doorgang zullen vinden. En ook hier
had hij graag de bestemming van de overschotten
gekend.

Nog met betrekking tot Export Vlaanderen vindt
de heer Stefaan Platteau in de voorliggende begro-
ting geen bedrag meer terug voor de abonnemen-
ten op de nieuwsbrief van Export Vlaanderen,
evenmin als voor andere publicaties. Indien er op
heden een communicatie-leemte bestaat, had de
heer Stefaan Platteau graag vernomen wanneer
men dan wel denkt een aanvang te kunnen nemen
met een nieuwe communicatiestrategie.

De minister-president antwoordt hierop dat de
Vlaamse overheid in het nieuwe decreet op Export
Vlaanderen aan de raad van bestuur de autonomie
heeft toegekend om de grote strategische oriënta-
ties vast te leggen. Eén van de vragen waarmee de
nieuwe raad van bestuur onmiddellijk werd gecon-
fronteerd betrof de communicatiestrategie van de
instelling. Hier bestonden er in wezen twee opties.
Enerzijds kon men onmiddellijk een grootse com-
municatiestrategie gaan opzetten, vooraleer men
intern orde op zaken had kunnen stellen. Ander-
zijds bestond de optie om eerst intern orde op
zaken te stellen, te herorganiseren wat geherorga-
niseerd moest worden, en de nieuwe strategische
beleidsopties te lichten, en pas dan met een gerich-
te en vernieuwde communicatiestrategie naar bui-
ten te treden. Deze laatste optie werd verkieslijk
geacht. Er komt derhalve zeker een aangepaste,

bijgespijkerde, nieuwsbrief, die zal gericht zijn op
een maximale efficiëntie en bruikbaarheid. De for-
mule die in deze door de Nederlandse Kamer van
Koophandel wordt gehanteerd kan qua efficiëntie
model staan voor wat men ook in Vlaanderen wil
realiseren.

Nog voor wat betreft de publicaties van Export
Vlaanderen, en in meer algemene zin zijn commu-
nicatiebeleid stelt de minister-president dat tenge-
volge van de hogervermelde keuzes reeds diverse
herzieningsvoorstellen nu ter tafel liggen en op hun
haalbaarheid en efficiëntie worden getest. Van
zodra definitieve beslissingen terzake worden
genomen zal de weerslag daarvan ook in de begro-
ting terug te vinden zijn. Voor meer concrete infor-
matie hierover verwijst de minister-president naar
het volgende agendapunt van de bijeenkomst : de
gedachtewisseling met de algemeen-directeur van
Export Vlaanderen.

Export Vlaanderen blijkt ook inkomsten gehaald
te hebben uit beleggingen. Hier had de heer Ste-
faan Platteau graag vernomen over welke beleg-
gingen het precies gaat.

De minister-president repliceert hierop dat de
inkomsten uit beleggingen 700.000 frank beliepen.
Het betreft hier interesten die werden bekomen op
de financiële reserve die werd opgebouwd via het
van jaar tot jaar overhevelen van bepaalde midde-
len.

Met betrekking tot Export Vlaanderen wijst de
minister-president er verder op dat de door de heer
Platteau aangehaalde voorbeelden de begrotingen
van 1995 en 1996 betreffen. Dat wil zeggen, de
begrotingen van een periode die definitief werd
afgesloten met de goedkeuring, in juli 1996, door
dit eigenste Vlaams Parlement, van het ontwerp
van decreet tot wijziging van het decreet van 23
januari 1991 tot oprichting van de Vlaamse Dienst
voor Buitenlandse Handel. Decreet waarbij het
nieuwe Export Vlaanderen werd opgericht, dat
ondertussen volop bezig is zichzelf te herstructure-
ren, en zijn taken en werking volledig te herzien.

Voor een nadere toelichting bij de ingrijpende ver-
schuivingen die binnen Export Vlaanderen reeds
zijn gebeurd en nog staan te gebeuren, verwijst de
minister-president de heer Stefaan Platteau
opnieuw naar de gedachtewisseling die in de com-
missie ter behandeling geagendeerd staat na afloop
van deze begrotingsbespreking. De algemeen-
directeur van Export Vlaanderen, de heer Martin
Van Houtte, zal ongetwijfeld bereid zijn om diverse

Stuk 19-A (1996-1997) – Nr. 4-B 6



van de gestelde vragen diepgaand te beantwoor-
den.

Ook na de inwerkingtreding van het nieuwe
decreet konden de beleidsintenties overigens, en
dit bijna per definitie, niet onmiddellijk ten volle
geïmplementeerd worden. In het strategisch plan
dat werd aangenomen door de raad van bestuur
van Export Vlaanderen zullen de genoemde over-
schotten heraangewend worden, teneinde tot een
volwaardige implementatie van de beleidsdoelstel-
lingen te komen.

In dit licht wenst de heer Jacques Laverge te laten
opmerken dat, daar waar hij begrip kan opbrengen
voor de concrete omstandigheden die er in 1995 en
1996 hebben toe geleid dat de VDBH sub-optimaal
presteerde, hij zulks in de huidige situatie van ver-
scherpte internationale concurrentie principieel
een slechte zaak vindt. De Vlaamse export heeft
over die twee jaren immers duidelijk een tendens
tot stagnatie vertoond. In zekere zin vindt hij der-
halve dat een zekere "blamage" voor de VDBH op
zijn plaats zou zijn.

De minister-president repliceert hierop dat het
hem, hier en nu, niet echt zinvol overkomt om
opnieuw de discussie over de tekortkomingen van
de oude VDBH te heropenen. De audit die werd
uitgevoerd door het bureau Ernst & Young heeft in
dit opzicht voldoende duidelijk aangetoond wat er
allemaal misliep binnen de VDBH.

Ter vergoelijking hiervan moet, eerlijkheidshalve,
echter ook worden toegegeven dat de VDBH voor
een deel "erfelijk belast" was. Eensdeels werden
een aantal oude gebreken van de federale BDBH
overgeërfd, terwijl de VDBH in die periode ander-
zijds ook taken van buitenlandse politiek waarnam.
Het moge duidelijk zijn dat dit een "oneigenlijke"
taak was voor een exportbevorderingsinstelling.
Het is de administratie Buitenlands Beleid die nu
die taak waarneemt. Het nieuwe Export Vlaande-
ren, zal zich (zoals zijn strategisch plan overtuigend
genoeg aantoont) daaraan niet meer bezondigen.
Export Vlaanderen moet een van professionalisme
doordesemde exportinstelling worden, die in maxi-
male autonomie haar functie uitoefent. Eveneens
ter vergoelijking van de VDBH moet worden
erkend dat deze instelling zich soms genoodzaakt
heeft gezien om op grond van bepaalde denkoefe-
ningen te experimenteren met systemen die niet
altijd de verhoopte resultaten hebben opgeleverd.
Zulks is echter quasi-inherent aan nieuw-opstar-
tende instellingen.

II.2.Gemeenschapsattachés en Vlaamse economi-
sche vertegenwoordigers

De heer Luk Van Nieuwenhuysen meent een zeke-
re anomalie te moeten constateren daar waar de
minister-president inzake de attachés van de
Vlaamse Gemeenschap bijkomende fondsen
vraagt met het argument dat deze attachés nu net
goed op kruissnelheid beginnen te komen. Zijns
inziens ware het logisch dat men vooral tijdens de
inloopperiode hoge kosten heeft, maar zouden die
moeten afnemen naarmate men op kruissnelheid
komt, dan kan men in beginsel immers meer routi-
neus gaan handelen.

De minister-president repliceert hierop dat er hier
zeker geen paradox speelt. Daar waar de installa-
tie- en opstartkosten inderdaad hoog liggen, resul-
teert uit het definitief op gang komen van de werk-
zaamheden ook een stijgend werkvolume dat op
zich extra kosten genereert. Daarenboven is het
netwerk van de gemeenschapsattachés aan uitbrei-
ding toe. Zo komt er in 1997 een gemeenschapsat-
taché bij in Zuid-Afrika (standplaats Pretoria), ter-
wijl voor de heel nabije toekomst ook gemeen-
schapsattachés gestationeerd zullen worden in
Parijs en Berlijn, en op iets langere termijn waar-
schijnlijk ook in Londen.

Mevrouw Cecile Verwimp-Sillis laat opmerken dat
het haar niet geheel duidelijk is wat precies het
onderscheid is tussen de attachés van de Vlaamse
Gemeenschap en de Vlaamse economische verte-
genwoordigers. Zij meent te moeten vaststellen dat
de grens tussen hun respectievelijke werkterreinen
niet altijd geheel duidelijk is, en uit de vrees dat ze
elkaar bij momenten wel eens voor de voeten zul-
len durven lopen.

De minister-president repliceert hierop dat de
gemeenschapsattachés een veeleer algemeen-poli-
tieke opdracht hebben, terwijl de taak van de
Vlaamse economische vertegenwoordigers erin
bestaat de ondernemingen in hun exportinspannin-
gen te ondersteunen. Dit belet echter niet dat de
Vlaamse economische vertegenwoordigers bij tijd
en wijle (en dan met name wanneer er ergens geen
gemeenschapsattaché gestationeerd is) ook wel
eens taken vervullen die normaal aan gemeen-
schapsattachés toekomen. In geen geval mogen zij
hierdoor echter van hun taak van exportondersteu-
ning worden afgehouden.
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II.3. Promotie van Vlaanderen via de voetbalkam-
pioenschappen Euro 2000

In algemene zin stelt de heer Luk Van Nieuwen-
huysen zich de vraag of de middelen die op de bui-
tenland-begroting worden voorzien t.b.v. voetbal-
stadions in Brugge en Antwerpen, wel echt de
bevordering van het Vlaamse imago in het buiten-
land ten goede komen. Zijns inziens zouden deze
middelen in deze sector voor dat doel in wezen
beter besteed worden aan het oprichten van een
eigen Vlaams elftal. Hij refereert hiervoor naar
Groot-Brittannië, waar zowel Schotland als Wales
een eigen voetbalploeg hebben, die overal gekend
is, en die Schotland, respectievelijk Wales, voor de
doorsnee Europese voetballiefhebber wel degelijk
"op de kaart plaatsen".

De minister-president repliceert hierop dat de
kampioenschappen voetbal Euro 2000 gezamenlijk
met Nederland worden georganiseerd, hetgeen op
zich reeds een novum is. Daarnaast werd ook de
uitdrukkelijke beleidskeuze gemaakt om voetbal-
matchen alsdusdanig "op een herkenbare manier
in Vlaanderen" te laten doorgaan. Vroegere prece-
denten, ook in andere landen, tonen aan dat een-
maal dergelijke keuzes gemaakt worden, er hierin
dan ook een taak voor de overheid kan zijn wegge-
legd. Inzoverre dat de Vlaamse overheid niet ware
tussengekomen voor de voetbalstadions van Brug-
ge en Antwerpen ware er overigens ook helemaal
geen Euro 2000-voetbalkampioenschap in de lage
landen geweest.

Voor wat betreft de piste van een Vlaams elftal,
stelt de minister-president dat hij daar niet alsdus-
danig voor pleit. Maar hij constateert eveneens dat
zulks inderdaad wel blijkt te kunnen in andere lan-
den.

II.4. Samenwerking met Zuid-Afrika

Daar waar de heer Luk Van Nieuwenhuysen niet
tegen de verhoging van de middelen voor projec-
ten in Zuid-Afrika gekant is, meent hij toch dat de
taalverwantschap veel nadrukkelijker aan bod zou
moeten komen in de Vlaams-Zuid-Afrikaanse
samenwerking. Zo onder andere bij onderwijspro-
jecten of projecten voor de opleiding van ambtena-
ren. Zijns inziens is deze taalverbondenheid een
troef die Vlaanderen veel te weinig uitspeelt in
Zuid-Afrika. Andere landen, zoals o.a. Frankrijk of
Engeland, hebben terzake veel minder scrupules.

Hieromtrent deelt de minister-president mee dat
de 28,4 miljoen frank die bijkomend wordt uitge-
trokken t.b.v. duurzame ontwikkeling in Zuid-Afri-
ka, wordt besteed in het kader van de contacten
met het "nieuwe" Zuid-Afrika. De nieuwe realiteit
in Zuid-Afrika is overigens de conditio sine qua
non geweest voor het hervatten van de contacten
tussen Vlaanderen en Zuid-Afrika. Dit gezegd zijn-
de, meent de minister-president dat - mits inachtne-
ming van, en kadering binnen, de nieuwe situatie
op het terrein - de taalverbondenheid en -verwe-
venheid die onmiskenbaar bestaat, ook zonder
complexen naar voor moet kunnen komen. De
minister-president is er overigens van overtuigd dat
er op termijn ook in de contacten met de overheid
en in de onderwijscontacten meer ruimte zal
komen voor taalverbonden projecten.

II.5. Het Fonds Vlaanderen-Azië

De heer Leo Cannaerts wenst m.b.t. het Fonds
Vlaanderen-Azië (zoals voorzien in programma
51.40, basisallocatie 61.01) te vernemen of er al een
concrete timing is voorzien voor de volwaardige
operationalisering ervan. Is het nu voorziene
bedrag misschien slechts de aanloop voor een lang-
duriger programmatie ?

De minister-president antwoordt hierop dat hij
hoopt dat de Vlaamse regering reeds de volgende
weken de nodige besluiten m.b.t. de operationalise-
ring van het Fonds Vlaanderen-Azië zal kunnen
nemen. Daarna zijn er nog een aantal bijkomende
ministeriële uitvoeringsbesluiten nodig, en moet er
eveneens nog aanmelding bij de Europese Com-
missie plaatsvinden. Deze laatste ziet immers bij-
zonder scherp toe op dergelijke steunmaatregelen.
Als alles goed gaat kan gehoopt worden dat het
systeem ergens in oktober 1997 operationeel zal
worden.

II.6. IC-FABS

Mevrouw Cecile Verwimp-Sillis had van de minis-
ter-president ook graag vernomen wat IC-FABS
precies zijn.

De minister-president preciseert desgevraagd dat
"IC's" halfgeleiders zijn, en dat "FAB" staat voor
"fabriek". Een strategische beweging blijkt te zijn
ingezet, die erop gericht is Europa opnieuw aan-
lokkelijk te maken voor producenten van hoog-
technologische produkten (o.a. uit de Verenigde
Staten of Korea). Om zulks te realiseren dient ech-
ter een heel cluster van activiteiten tot stand
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gebracht te worden. Dit is enkel mogelijk mits een
grote overheidsinspanning. Diepgaande en doorge-
dreven prospectie zijn hierbij immers vereist, met
navenante kosten. Tegelijk moet de overheid de
omstandigheden scheppen waarbinnen ook die ele-
menten aanwezig zijn die - met het oog op dergelij-
ke hoogtechnologische produktiecomplexen -
noodzakelijk zullen zijn naar de toekomst toe.

De heer Herman Candries wenst met betrekking
tot dit laatste de aandacht te vestigen op een heel
specifiek aspect. Of een land, regio of streek aan-
trekkelijk is voor hightech-investeerders is immers
in niet geringe mate afhankelijk van de aanwezig-
heid van voldoende hooggeschoolde arbeidskrach-
ten. Als, bij wijze van spreken, zich morgen een
opportuniteit voordoet, dan moeten de benodigde
arbeidskrachten reeds aanwezig zijn. Men kan
m.a.w. niet wachten tot een dergelijke opportuni-
teit zich voordoet om met degelijke toekomstge-
richte scholingen en opleidingen te beginnen.
Vlaanderen kan zich in de internationale strijd
voor het aantrekken van hoogtechnologische
bedrijven in elk geval niet veroorloven om de
naam te krijgen een onvoldoende reservoir aan
deskundigen ter beschikking te hebben. De heer
Herman Candries pleit er dan ook voor om, via
een systeem van aangepaste stimuli, de onderne-
mingen maximaal toe te laten op deze vraag in te
spelen.

De minister-president verklaart het hiermee eens
te zijn. Het aanbod aan menselijk potentieel zal
inderdaad een doorslaggevende factor zijn in
potentiële vestigingsbeslissingen. Vooral ook
omdat het gaat om immense investeringen, die van
de grootte-orde van 30 miljard kunnen zijn.

II.7. Initiatieven met betrekking tot Centraal- en
Oost-Europa 

De heer Jef Sleeckx had van de minister-president
graag enige toelichting gekregen nopens de in arti-
kel 40 vermelde subsidies voor allerlei initiatieven
in Centraal- en Oost-Europa.

Hieromtrent laat de minister-president opmerken
dat de initiatieven die tot nog toe m.b.t. Oost- en
Centraal-Europa werden genomen, geregeld wer-
den door een reglement dat werd geïntroduceerd
naar aanleiding van de begroting 1993.

Het geheel van de naar Centraal- en Oost-Europa
toe genomen initiatieven heeft trouwens het voor-
werp uitgemaakt van een evaluatie door een extern

bureau. Deze externe evaluatie is nu rond en kan
na te zijn gesynthetiseerd en in een nota te zijn
gegoten het voorwerp uitmaken van bespreking in
deze commissie. Mogelijks kan zulks zelfs nog voor
het reces plaatsvinden.

Voor wat specifiek artikel 40 betreft, wordt hier-
door in de betrekkingen met Oost- en Centraal-
Europa een systeem geïntroduceerd dat analoog is
met het reeds zeer lang bestaande systeem inzake
het FEERR-KMO, waaronder de minister bevoegd
voor economie machtiging heeft de zich opdrin-
gende beslissingen te nemen. Ook de minister
bevoegd voor het buitenlands beleid zal zulks nu
kunnen.

III. INDICATIEVE STEMMING 

De aan de Commissie voor Buitenlandse en Euro-
pese Aangelegenheden toegewezen decreetsbepa-
lingen en elementen van de begrotingstabel van de
aanpassing van de algemene uitgavenbegroting van
de Vlaamse Gemeenschap voor het begrotingsjaar
1997 worden aangenomen met 5 stemmen tegen 4.

De verslaggever, De voorzitter,

Leo CANNAERTS Jef SLEECKX 
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